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Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Miért nem támogatta a kormány H/4629 . számon benyújtott határozati javaslat
tárgysorozatbavételét?” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani
Göncz Kinga külügyminiszterhez . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Asszony !

Németh Zsolttal közösen A határon túli magyarok emberi jogi helyzetének figyelemmel kíséréséről
címen, H/4629 . számon, határozati javaslatot nyújtottunk be az Országgy ű lés számára .

Az Alkotmány 6 . §-ának (3) bekezdése kimondja : „A Magyar Köztársaság felelősséget érez a
határain kívül élő magyarok sorsáért, és előmozdítja a Magyarországgal való kapcsolatuk ápolását . ”

Németh Zsolt, a Külügyi és a határon túli magyarok bizottságának elnöke, valamint ,
jómagam, mint az Emberi jogi, kisebbségi, civil- és vallásügyi bizottság elnöke, azért
tartottuk fontosnak a határozati javaslat benyújtását, hogy elősegítsük az Alkotmányban
rögzített felelősség hatályosulását, gyakorlati érvényesülését. A másik fontos célunk az
volt, hogy megelőzzük az egyes ügyekhez kapcsolódó viták kiélez ődését, minél inkáb b
szakmai mederbe tereljük, és meggyorsítsuk a kisebbségben élő személyeket é s
csoportokat érő esetleges atrocitások megoldását, békés rendezését.

A benyújtott határozati javaslat 3 pontot tartalmaz:
1. Az Országgyűlés felkéri a Kormányt, hogy kísérje fokozott figyelemmel a
határon túl élő magyarok egyéni és kollektív emberi jogi helyzetének alakulását ,
azok tendenciáját .

2. Amennyiben szükséges, a Kormány nyújtson segítséget és támogatást, valamint
tegye meg a szükséges lépéseket a határon túli magyarokat ért emberi jogi
sérelmek orvoslására .
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3. A Kormány évente nyújtson be jelentést az Országgyűlésnek ezen országgyű lési
határozat 1. és 2. pontjában foglaltakról, illetve az annak keretében végzet t
tevékenységéről .

Javaslatunk tárgysorozatbavételét a kormánypárt 2008. december 15-én elutasította .

Kérdezem Miniszter Asszonyt :
1. Miért nem támogatta a kormány a fenti határozati javaslat tárgysorozatbavételét ?

2. Kérem, szíveskedjék tájékoztatni róla, milyen emberi jogi sérelmek érték 2008-ba n
az egyes határon túli magyar közösségeket és vagy személyeket .

3. Szíveskedjék arról is tájékoztatni, milyen lépéseket tett a magyar kormány a fent i
jogsértések orvoslása, illető leg a további esetleges jogsértések megelőzése céljából.

Tisztelettel várom érdemi válaszait .

Balog Zoltán
Fidesz - Magyar Polgári Szövetsé g

Budapest, 2008 . december 19 .
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